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OR.BR.0002.4.19 

P R O T O K Ó Ł Nr IV/19 

z sesji Rady Gminy Poraj 

w dniu 31 stycznia 2019 roku 

budynek Urzędu Gminy w Poraju 

ul. Jasna 21, sala nr 220 

czas trwania obrad: 11
05 

– 14
30 

                                                                                                                                   

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (t. j. 

Dz. U. z 2018 r., poz. 994 z późn. zm.) Przewodniczący p. Sylwester Sawicki o godzinie 11
05

 

otworzył IV sesję Rady Gminy Poraj. 

Po powitaniu: 

1) Gości – wg listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu, 

2) Radnych – wg listy obecności stanowiącej załącznik nr 2 stwierdził quorum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji i uchwał przez Radę Gminy. 

W sesji nie uczestniczył Radny p. Patryk Frendowski, który usprawiedliwił swoją 

nieobecność – zał. nr 3. 

Przewodniczący poinformował również, że trwająca sesja na mocy art. 20 ust. 1b w/w ustawy 

jest transmitowana i utrwalana za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania 

obrad zostaną udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej (Bip) i na stronie internetowej 

Gminy Poraj. 

2. Ustalenie dziennego porządku obrad. 
 Proponowany porządek IV sesji – załącznik nr 4, został przekazany wszystkim Radnym, 

Sołtysom i jednostkom organizacyjnym Gminy w ustawowym terminie – zał. nr 5. Na 

wniosek Wójta p. Katarzyny Kaźmierczak Przewodniczący poprosił radnych o wyrażenie 

zgody na wykreślenie z porządku obrad z punktu 6 podpunktu 6.11 tzn. projektu uchwały w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej (WPF) oraz o dopisanie dodatkowego projektu 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wprowadzenia, określenia zasad ustalania i poboru 

oraz terminów płatności i wysokości stawek opłaty targowej. 

 

 Radny p. Leszek Lach zgłosił następujące wnioski o zmianę porządku obrad: 

1) przesunięcie punktów 4 i 5 po obecnym punkcie 6, gdyż jego zdaniem sprawozdania 

te nie wpływają na załatwienie spraw istotnie ważnych dla Rady Gminy i Komisji, 

2) zdjęcie z porządku obrad podpunktu 6.4 tzn. projektu uchwały w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Narkomanii na 2019 rok ponieważ według niego zasadnym będzie procedowanie w/w 

uchwały dopiero po przeanalizowaniu sprawozdania z wykonania budżetu za 2018 rok 

Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, które jest zaplanowane 

na kwiecień bieżącego roku, 

3) wycofanie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie przyjęcia projektu 

Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków i skierowanie go do 

ponownego opracowania przez Komisję ds. budżetu oraz gospodarki komunalnej i 

inwestycji Rady Gminy Poraj, gdyż na chwilę obecną jest on bardzo ubogi, brakuje w 

nim wielu jego zdaniem istotnych spraw, jak: określenie pojęcia dodatkowego 

wodomierza, brak wskazania maksymalnego ciśnienia, który może być powodem 

awarii instalacji wewnętrznej w budynkach, w §12 powininno być konkretne 

wskazanie art. 49 Kodeksu Cywilnego, gdyż jego interpretacja jest złożona, definicja 
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przyłącza wodociągowego różni się od definicji przyłącza kanalizacyjnego, czyli 

powinny być podane granice eksploatacji, odpowiedzialności i kosztów pokrywania 

awarii pomiędzy Spółką Poreco a mieszkańcami, odnośnie §21 pkt 2a – brak 

dokumentu dotyczącego wieloletnich planów rozwoju i modernizacji, używanie w 

regulaminie nazewnictwa „Przedsiębiorstwo” zamiast „Spółka”, duże zastrzeżenia 

budzi także §5 pkt 3 i 4 gdyż, są mieszkańcy, którzy mają zamontowane wodomierze 

w budynkach oraz tacy, u których wodomierze są zainstalowane w studzienkach, w 

związku z tym należy jasno określić granice odpowiedzialności za przyłącze 

pomiędzy spółką a mieszkańcami. 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak wyjaśniła, że do tej pory przyjęte było, że sprawozdanie 

wójta i przewodniczącego było powodem pojawiających się później pytań m.in. radnych, 

z tego, co się orientuje, podobnie jest również w innych gremiach, jednak decyzję o 

istocie tych informacji pozostawia radnym; 

 Radny p. Leszek Lach stwierdził, że są to istotne sprawy, ale tylko informacyjne, dlatego 

też mogą mieć dalsza numerację; 

 Radca prawny p. Monika Stańczyk-Mroczko powiedziała: 

 gmina jest już po terminach ustalenia tego regulaminu, gdyż poprzednia rada po 

dokładnej analizie przyjęła ten regulamin w formie opinii, na co pozwalał poprzedni 

statut, jednak okazało się, że Wody Polskie wymagają uchwały w tej sprawie, 

 przedmiotowy projekt regulaminu był również analizowany przez obecnych radnych 

na komisji przy udziale Prezesa Poreco p. Rafała Kępskiego, 

 zacytowała §114 Rozporządzenia Ministra Infrastruktury z 12 kwietnia 2002 r. w 

sprawie warunków technicznych, jakim powinny odpowiadać budynki i ich 

usytuowanie, w którym jest jednoznacznie podana wartość ciśnienia w instalacji 

wodociągowej przy każdym punkcie czerpalnym nie mniej niż 0,5 bara a nie więcej 

niż 6 barów, dlatego też wprowadzanie do regulaminu zagadnień, które reguluje 

ustawodawca mija się z celem, a zasadą tworzenia aktów prawa miejscowego jest nie 

przepisywanie norm z aktów wyższego rzędu; 

 Radny p. Leszek Lach stwierdził, że jeżeli podaje się wartość najniższego ciśnienia to 

również powinno podać się ciśnienie maksymalne, dodał także, że na komisji było wiele 

wątpliwości ze strony radnych i do tej pory nie uzyskali odpowiedzi od prezesa spółki, 

m.in. dotyczących planów remontów; 

 Radca prawny p. Monika Stańczyk-Mroczko powiedziała, że jeżeli spółka nie planuje 

remontów i inwestycji wówczas takiego planu nie tworzy, w związku z tym, że nie są 

zaplanowane remonty poza bieżącymi naprawami wywołanymi powstałą awarią czy 

zużyciem, to takiego planu się nie tworzy, radziła dokładnie zapoznać się z materią 

ustawową, która mówi kiedy taki plan powstaje oraz z rozporządzeniem, który jasno 

określa ciśnienie wody; 

 Radny p. Leszek Lach zauważył, że plan remontów czy wieloletnia prognoza w zakresie  

zachowania sieci w stanie właściwym musi być stworzona, gdyż na podstawie tego 

można ustalić, co powinno być naprawiane a mieszkańcy dzięki temu mogliby 

dowiedzieć się o planowanych inwestycjach, bo jak do tej pory do gminy nie wpłynęły 

żadne wnioski o środki na planowane remonty; 

 Radny p. Waldemar Sitek powiedział, że radni nie mogą brać odpowiedzialności za 

zaniechania poprzedniej rady, dodał, że jeżeli poddajemy pod głosowanie uchwałę, to 

należy to zrobić dobrze, aby później nie wstydzić się swoich decyzji, jego zdaniem są 

kwestie wątpliwe, które powinna jeszcze raz rozpatrzyć komisja; 

 Radna p. Dagmara Superson-Kosztyła stwierdziła, że skoro nie powinno się przepisywać 

w aktach prawa miejscowego ogólnych ustawowych wytycznych to spokojnie można taki 

regulamin przyjąć, natomiast plan remontów, to jest coś zupełnie innego, regulamin nie 
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wyklucza planu remontów, na stworzenie którego był za krótki okres tj. od czasu komisji, 

dlatego też jej zdaniem nie koliduje on z regulaminem; 

 Radny p. Leszek Lach nie zgodził się z przedmówczynią, gdyż spółka istnieje od 2010 

lub 2011 roku i od tego czasu nic nie zrobiła a na zadane prezesowi pytania na komisji 

odnośnie perspektyw nie uzyskał odpowiedzi; 

 Następnie Przewodniczący zarządził głosowanie nad złożonymi wnioskami o zmianę 

porządku obrad IV sesji Rady Gminy Poraj: 

1) Wniosek o wykreślenie projektu uchwały w sprawie zmiany WPF został przyjęty 

jednogłośnie 14 głosów „za”, 

2) Wniosek o dopisanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

wprowadzenia, określenia zasad ustalania i poboru oraz terminów płatności i 

wysokości stawek opłaty targowej został przyjęty jednogłośnie 14 głosami „za”, 

3) Wniosek o przesunięcie punktów 4 i 5 po punkcie „Projekty uchwał” został przyjęty 7 

głosami „za”, przy 5 głosach „przeciw”, 2 osoby „wstrzymały się” od głosu, 

4) Wniosek o wykreślenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Narkomanii na 2019 

rok został odrzucony wynikiem głosowania: 3 głosy „za”, 9 głosów „przeciw”, 2 

osoby „wstrzymały się” od głosu, 

5) Wniosek o wycofanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia projektu Regulaminu 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków i skierowanie go do Komisji został 

odrzucony: 5 głosów „za”, 6 głosów „przeciw”, 3 osoby „wstrzymały się” od głosu; 

 

Porządek obrad: 

1.  Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2.  Ustalenie dziennego porządku obrad. 

3.  Przyjęcie Protokołu z sesji Nr III/18 z 28 grudnia 2018 roku 

4.  Projekty uchwał w sprawie: 

4.1. zatwierdzenia Planów pracy Komisji Rady Gminy na rok 2019, 

4.2. zatwierdzenia Planu pracy Rady Gminy Poraj na rok 2019, 

4.3. zarządzenia wyborów organów jednostek pomocniczych – sołectw, 

4.4. przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Narkomanii na 2019 rok, 

4.5. przyjęcia wieloletniego programu osłonowego „Posiłek w szkole i w domu” na lata 

2019 – 2023, 

4.6. określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 

wieloletnim programem rządowym „ Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023, 

4.7. podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do korzystania z pomocy 

społecznej przez osoby objęte rządowym programem "Posiłek w szkole  i w domu" na 

lata 2019 -2023, 

4.8. przyjęcia projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków, 

4.9. rozpatrzenia petycji mieszkańców ulicy Wrzosowej w Masłońskim, 

4.10. zmian w budżecie Gminy Poraj na rok 2019, 

4.11. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

4.12. zmieniającej uchwałę w sprawie wprowadzenia, określenia zasad ustalania i poboru 

oraz terminów płatności i wysokości stawek opłaty targowej. 

5.  Sprawozdanie Wójta o pracach realizowanych w okresie międzysesyjnym. 

6.  Informacja o pracy Przewodniczącego Rady Gminy Poraj od ostatniej sesji. 

7.  Wolne wnioski - odpowiedzi. 

8.  Sprawy organizacyjne. 
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9.  Zamknięcie sesji. 

 

3. Przyjęcie protokołu z sesji Nr III/18 z 28 grudnia 2018 r.    

 Protokół  z sesji był wyłożony w Biurze Rady oraz w sali przed dzisiejszymi 

obradami, dodatkowo został wysłany drogą elektroniczną do radnych, którzy wyrazili 

wcześniejszą chęć zapoznania się z tym dokumentem.  

Przewodniczący poinformował, że w protokole wystąpił błąd pisarski, tzn. w punkcie 7 

zamiast zdania „Kandydatem w tych wyborach był również p. Bartosz Rajczyk, którego 

poparło 5 osób” winno być „Kandydatką w tych wyborach była również p. Ewa Masłoń, którą 

poprało 5 osób”. 

Protokół z III sesji Rady Gminy Poraj został przyjęty przez radnych 14 głosami „za”. 

 

4. Projekty uchwał w sprawie: 

Projekty uchwał, które zostały zapisane w porządku sesji były kolejno odczytywane 

przez Wiceprzewodniczącego Rady p. Krzysztofa Klimka, a następnie procedowane przez 

Radę Gminy.  

4.1 zatwierdzenia Planów pracy Komisji Rady Gminy Poraj na rok 2019 – 

załącznik nr 6. 

Przewodniczący Rady przypomniał, że propozycje planów pracy były omawiane na 

poszczególnych  posiedzeniach Komisji. Wszystkie zgłoszone wówczas poprawki zostały 

naniesione do projektu, który został przesłany radnym w dniu 28 stycznia bieżącego roku.  

 Radny p. Grzegorz Bojanek powiedział, że w planie pracy Komisji ds. oświaty, kultury, 

zdrowia i spraw społecznych brakuje rzeczy jego zdaniem najważniejszej tzn.  aktualizacji 

obowiązujących uchwał, m.in. Uchwały Nr 160(XXVII)2009 Rady Gminy Poraj z dnia 31 

marca 2009 r. w sprawie regulaminu określającego wysokość i szczegółowe warunki 

przyznania nauczycielom dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, wynagrodzenia za 

godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz innych świadczeń 

wynikających ze stosunku pracy nauczycieli w szkołach i placówkach prowadzonych przez 

Gminę Poraj – dokument ten wymaga aktualizacji, gdyż oprócz kwestii finansowych 

należy również zmienić zapisy, które są niezgodne z obowiązującym prawem tzn. dodatek 

mieszkaniowy, który od 1 września 2017 roku nie funkcjonuje, dlatego też wnioskuje o 

dopisanie tego tematu do panu pracy tej komisji; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak powiedziała, że inicjatywa uchwałodawcza w tej sytuacji 

należy do organu prowadzącego szkoły, i z tego, co wie ma się odbyć wspólne 

posiedzenie Komisji ds. budżetu i Komisji ds. oświaty, które będzie poświęcone tylko i 

wyłącznie sprawie postulatów nauczycieli zawartych w piśmie, które wpłynęło do 

Urzędu Gminy oraz na ręce Przewodniczącego, i które zostanie później odczytane, co 

jednocześnie jest mobilizacją organu prowadzącego do przygotowania stosownych 

projektów uchwał, nad którymi już pracuje wspólnie z Kierownikiem Zespołu 

Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół (ZEAS) p. Anną Sochą-Korendo; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek dalej twierdził, że nie widzi odzwierciedlenia tego w planie 

pracy Komisji ds. oświaty; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak stwierdziła, że wniosek ten nie jest celowy, prawo 

oświatowe tak szybko się zmienia, cały czas są starania, aby za tym nadążać, 

wspomniana uchwała, choć mocno archaiczna nadal funkcjonuje, gdyż te punkty, które z 

mocy ustawy nie obowiązują są nieaktywne tak jak wspomniany dodatek mieszkaniowy, 

natomiast pozostałe zapisy będą na bieżąco zmieniane; 

 Przewodniczący poinformował, że na 19 lutego jest zaplanowana wspólna Komisja, na 

której będą poruszane aktualne problemy dotyczące oświaty; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek zgodził się z argumentacją. 



5 

 

W związku z brakiem dalszych uwag Przewodniczący zarządził głosowanie: 

 

Uchwała Nr 26(IV)19 w sprawie zatwierdzenia Planów pracy Komisji Rady Gminy Poraj na 

rok 2019 – załącznik nr 7 została przyjęta  – 11 głosami „za”, 3 osoby  „wstrzymały się” od 

głosu. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

4.2  zatwierdzenia Planu pracy Rady Gminy Poraj na rok 2019 – załącznik nr 9. 

 Przewodniczący Rady powiedział, że dokument ten również był omawiany na 

Komisji ds. budżetu, a zgłoszone poprawki zostały wprowadzone. 

Uwagi do projektu mieli: 

 Radny p. Grzegorz Bojanek stwierdził, że w miesiącu marcu brakuje Sprawozdania z 

wykonania budżetu za poprzedni rok, odczytał informację, jaką uzyskał z Referatu 

Finansowego zgodnie, z którą sprawozdanie to zostanie przedłożone Radzie oraz 

Regionalnej Izbie Obrachunkowej do dnia 31 marca 2019 r., czyli jego zdaniem w marcu 

powinien być temat temu poświęcony, dodał również, że nie widzi ani w październiku, 

ani w listopadzie zapisu, że radni zostaną poinformowani w sposób formalny o projekcie 

budżetu na kolejny rok, przypomniał, że jest to data 15 listopada, aby nie było znowu 

problemów tak jak w przypadku budżetu na obecny rok, dlatego też chciałby, aby te dwa 

punkty zostały wpisane do planu pracy zgodnie z ustawą o finansach publicznych; 

 Główna księgowa p. Monika Sosnowicz powiedziała, że sprawozdanie z wykonania 

budżetu zostanie dostarczone do dnia 31 marca bieżącego roku, ale zgodnie z planem 

pracy jest procedowany w czerwcu; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek twierdził, że nie można tak robić, zapytał, co stoi na 

przeszkodzie, aby zająć się tym na sesji marcowej i dodał, że nie rozumie dlaczego nie 

postępuje się zgodnie z ustawą; 

 p. Monika Sosnowicz dodała, że sprawozdanie zostanie przekazane na ręce 

Przewodniczącego oraz do Biura Rady, skąd zostanie rozesłane drogą elektroniczną 

wszystkim radnym; 

 Radca prawny p. Monika Stańczyk-Mroczko powiedziała, że kłamstwa ze strony 

Radnego p. Bojanka odnośnie tego, że poprzednia rada nie otrzymała projektu budżetu 

były słyszane wielokrotnie,  dodała, że radni nie otrzymają projektu uchwały budżetowej 

na sesji, bo to nie jest miejsce na tego typu rzeczy, ale zapewniła, że otrzymają za 

pośrednictwem Biura Rady, a dokument w oryginale zostanie złożony na ręce 

Przewodniczącego, gdyż taka jest praktyka we wszystkich samorządach w Polsce; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek zwrócił się do Radcy prawnego, aby uważała, co mówi do 

funkcjonariusza publicznego, gdyż on nie kłamał posługując się konkretnymi datami i 

przypomniał, że wszyscy radni otrzymali projekt budżetu 14 grudnia 2018 r.; 

 Przewodniczący powiedział, że dokumenty otrzymają 31 marca a w czerwcu będą 

procedowane, gdyż będzie na tyle czasu, aby dokładnie go przeanalizować i zarządził 

głosowanie na projektem uchwały. 

 

Uchwała Nr 27(IV)19 w sprawie zatwierdzenia Planu pracy Rady Gminy Poraj na rok 2019 

– załącznik nr 10 została przyjęta  – 9 głosami „za”, 5 głosów było „przeciw”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

4.3  zarządzenia wyborów organów jednostek pomocniczych–sołectw – załącznik nr 

12. 

W związku z brakiem uwag Przewodniczący zarządził głosowanie. 
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Uchwała Nr 28(IV)19 w sprawie zarządzenia wyborów organów jednostek pomocniczych – 

sołectw – załącznik nr 13 została przyjęta  – 13 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym 

się”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

4.4  przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Narkomanii na 2019 rok – załącznik nr 15. 

Pytania do przedmiotowego dokumentu mieli: 

 Radny p. Waldemar Sitek zapytał, wiedząc, że powołanie członków Gminnej Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych (GKRPA) leży w gestii wójta, czy może ona 

składać się z 3 osób, a nie jak do tej pory z 6, dodał, że wynagrodzenie każdego członka 

w wysokości 10% najniższej krajowej daje kwotę 225 zł na dzień dzisiejszy za każde 

posiedzenie, dlatego też w ramach oszczędności zasadnym jest zmniejszenie składu tej 

komisji; 

 Sekretarz Gminy p. Anna Trąbska stwierdziła, że 6 osób to wcale nie jest dużo 

zważywszy na zadania, jakie komisja realizuje, przypomniała, że poza profilaktyką 

alkoholową, gdzie prowadzone są rozmowy z osobami zaproszonymi, komisja również 

opiniuje zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych w całej gminie, oprócz tego 

nadzoruje prace wszystkich świetlic środowiskowych i zajmuje się rozwiązywanie 

problemów związanych z ich funkcjonowaniem oraz dodała, że w jej skład wchodzą nie 

tylko urzędnicy; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek poprosił o podanie składu osobowego GKRPA; 

 Sekretarz Gminy p. Anna Trąbska powiedziała, że oprócz niej w skład komisji wchodzą 

p. Jadwiga Kidawa – Przewodnicząca Komisji, p. Katarzyna Zemła, p. Dorota Mizera,    

p. Patrycja Kluza oraz p. Andrzej Kozłowski, wszystkie wymienione osoby zostały 

odpowiednio przeszkolone, co jest warunkiem ustawowym; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek stwierdził, że skoro p. Kozłowski jest w tej komisji to jest 

spokojny i zapytał w jaki sposób można zostać członkiem takiej komisji; 

 Sekretarz p. Anna Trąbska poinformowała, że jest to wyłączność pani wójt; 

 Radna p. Jolanta Chmura przypomniała, że już na komisji mówiła, że zmniejszając ilość 

członków GKRPA do 4 osób można zaoszczędzić w skali roku ok. 4,8 tys. zł, który 

można wydać na jakiś szczytny cel, bo jak się okazuje spora część pieniędzy jest 

przekazywana na sprawy nie związane bezpośrednio z pomocą, a przecież można 

zorganizować np. dla dzieci dotkniętych tym problemem kolonie albo obóz; 

 Sekretarz Gminy p. Anna Trąbska powiedziała, że w programie nie ma zawartej ilości 

członków, jest to tylko kompetencja wójta, która wniosek może przyjąć i dodała, że nie 

jest to przedmiotem dzisiejszej uchwały 

 Radny p. Bartosz Rajczyk zapytał, czy wymienione w programie dożywianie dzieci w 

ramach świetlic środowiskowych ma coś wspólnego z kolejnymi projektami uchwał, 

które są w porządku sesji oraz chciał się upewnić, kto finansuje świetlice, gdyż do tej 

pory uważał, że jest to Gminny Ośrodek Kultury (GOK) a także zapytała na jakiej 

zasadzie jest prowadzona profilaktyka; 

 Sekretarz Gminy p.Anna Trąbska powiedziała, że nie chodzi o pełny posiłek, tylko 

drobne artykuły spożywcze potrzebne do przygotowania kanapek lub organizacji różnych 

uroczystości na świetlicy, świetlice środowiskowe w Gminie Poraj działają trochę inaczej 

niż w sąsiednich gminach i są w 100% finansowane z funduszów GKRPA, już kilka lat 

temu zdecydowano, że najlepsza profilaktyka, która jest pojęciem szeroko rozumianym, 

to ta kierowana do dzieci a szczegółowy program działania komisji zostanie 

przedstawiony radnym w sprawozdaniu na kwietniowe posiedzenia; 
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 Radny p. Waldemar Sitek postawił wniosek o zmniejszenie o połowę czyli o 10 tys. zł 

kwoty zaplanowanej na pracę GKRPA w obszarze wynagrodzenia, delegacje, szkolenia 

uzasadniając to tym, że zdecydowanie należy zmniejszyć ilość członków tej komisji; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak stwierdziła, że z pewnością pochyli się na takim 

wnioskiem, jeżeli do niej takowy wpłynie, na chwilę obecną przyjmuje go w formie 

ustnej, poprosiła jednak o złożenie go w formie pisemnej, dodała również, że na chwilę 

obecną dyskusja ta jest bezzasadna, gdyż w programie tym nie ma mowy o ilości 

członków GKRPA; 

 Radna p. Jolanta Chmura powiedziała, że na Komisji ds. budżetu składała już taki 

wniosek, który jest z pewnością zapisany w protokole; 

 Radny p. Leszek Lach stwierdził, że skoro plan na 2019 rok jest wzięty z powietrza, bo w 

zeszłym roku takiej kwoty nie było, to również wnioskuje za Radnym p. Sitkiem o 

obniżenie wspomnianej sumy; 

 Sekretarz Gminy p. Anna Trąbska odpowiedziała, że kwota 230 tys. zł nie jest z 

powietrza, to zaplanowana kwota z wpływów za rozliczenia ze sprzedaży napojów 

alkoholowych, dziś jest ostatni dzień takich naliczeń i z tego co się zorientowała już 

została przekroczona ta kwota, którą zaplanowano i którą nie można zmniejszyć; 

Przewodniczący zakończył dyskusję i zarządził głosowanie: 

 

Uchwała Nr 29(IV)19 w sprawie Przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Narkomanii na 2019 rok – załącznik nr 

16 została przyjęta – 7 głosami „za”, 4 osoby były „przeciw”, 3 osoby „wstrzymały się” 

od głosu. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

4.5 przyjęcia wieloletniego programu osłonowego „Posiłek w szkole i w domu” na lata 

2019–2023 – załącznik nr 18. 

Wobec braku uwag do tego dokumentu Przewodniczący zarządził głosowanie:  

 

Uchwała Nr 30(IV)19 w sprawie przyjęcia wieloletniego programu osłonowego „Posiłek w 

szkole i w domu” na lata 2019–2023 – załącznik nr 19 została przyjęta jednogłośnie 14 

głosów „za”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

4.6  określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 

wieloletnim programem rządowym „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 

– załącznik nr 21. 

Do dokumentu tego również nie zgłoszono żadnych uwag, z związku z tym Przewodniczący 

zarządził głosowanie, w wyniku którego stwierdził, że: 

 

Uchwała Nr 31(IV)19 w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania 

w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla 

osób objętych wieloletnim programem rządowym „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-

2023  – załącznik nr 22 została przyjęta jednogłośnie  – 14 głosami „za”.  

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

4.7 podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do korzystania z pomocy 

społecznej przez osoby objęte rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” 

na lata 2019-2023 – załącznik nr 24. 
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Brak uwag do projektu uchwały. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania: 

 

Uchwała Nr 32(IV)19 w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

korzystania z pomocy społecznej przez osoby objęte rządowym programem „Posiłek w szkole 

i w domu” na lata 2019-2023 – załącznik nr 25 została przyjęta  jednogłośnie – 14 głosów 

„za”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

4.8  przyjęcia projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków - 

załącznik nr 27. 

W trakcie dyskusji zgłoszono uwagi: 

 Radny p. Marcin Makuch zgłosił wniosek, aby zobowiązać Prezesa Spółki Poreco do 

przygotowania planu modernizacji sieci; 

 Radca prawny p. Monika Stańczyk-Mroczko jeszcze raz powiedziała, że plan remontów i 

modernizacji przygotowuje się wtedy, gdy takowe są faktycznie planowane, w sytuacji, 

kiedy nie ma takich zamiarów, gdyż nie ma na to środków nie ma zasadności tworzenia 

planu; 

 Radny p. Waldemar Sitek powiedział, że właścicielem jest Urząd Gminy a spółka tylko 

administruje tym, więc powinna sporządzić taki plan, aby gmina mogła wygospodarować 

środki na ten cel; 

 Radca prawny p. Monika Stańczyk-Mroczko stwierdziła, że raczej powinno zostać 

sporządzone zapotrzebowanie na inwestycje, naprawy i remonty, w którym zostałyby 

określone bieżące potrzeby; 

 Radny p. Waldemar Sitek zgodził się z tym i dodał, że mieszkańcy sołectwa Jastrząb nadal 

piją wodę płynącą z rur azbestowych; 

 Radna p. Jolanta Chmura chciała wiedzieć, czy w poprzedniej radzie były wnoszone 

zapytania czy interpelacje dotyczące tego tematu, gdyż takowe nigdzie nie są 

zamieszczone, dodała, że we wszystkich innych gminach są udostępniane, natomiast w 

naszej niestety nie ma żadnego śladu; 

 Radny p. Waldemar Sitek wnioskował o przedstawienie na Komisji ds. budżetu przez 

Prezesa Spółki Poreco sprawozdania finansowego za 2017 rok; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek zapytał, czy jest szansa dowiedzieć się, w którym dokładnie 

miejscu w Poraju są rury azbestowe; 

 Radna p. Ewa Masłoń przypomniała, że już na Komisji ds. budżetu była mowa, że jest 

wskazana inwentaryzacja sieci wodociągowej nie tylko ze względu na azbest ale również 

inne elementy infrastruktury i dodała, że prezes zobowiązał się do wykonania tej 

weryfikacji, co jest spójne z tym, o co przed chwilą wnioskowano; 

 Przewodniczący p. Sylwester Sawicki stwierdził, że Przewodniczący p. Marcin Makuch 

zaprosi na kolejne posiedzenie swojej komisji prezesa Poreco w celu wyjaśnienia 

wszystkich kwestii; 

 Radna p. Barbara Caban poinformowała, że odkąd jest sołtysem to wraz z Radą Sołecką 

składali pisma z prośbą o wymianę wodociągu w Poraju na ulicach Wesołej, Leśnej i 

części 3 Maja, niestety nie zostało to zrealizowane; 

Z związku z brakiem dalszych pytań przeprowadzono głosowanie: 

 

Uchwała Nr 33(IV)19 w sprawie przyjęcia projektu Regulaminu dostarczania wody i 

odprowadzania ścieków – załącznik nr 28 została przyjęta – 9 głosami „za”, 3 osoby były 

„przeciw” przy 2 głosach „wstrzymujących się”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 
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4.9  rozpatrzenia petycji mieszkańców ulicy Wrzosowej w Masłońskim - załącznik nr 

30. 
 Brak uwag do projektu uchwały. 

 

Uchwała Nr 34(IV)19 w sprawie rozpatrzenia petycji mieszkańców ulicy Wrzosowej w 

Masłońskim – załącznik nr 31 została przyjęta jednogłośnie – 14 głosów „za”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

 

4.10 zmian w budżecie Gminy Poraj na rok 2019 – załącznik nr 33. 

Uwagi do dokumentu mieli: 

 Radny p. Waldemar Sitek przypomniał, że na Komisji ds. budżetu pytał czego dotyczy 

zapis „zakup usług pozostałych” i nie otrzymał odpowiedzi; 

 Głowna Księgowa p. Monika Sosnowicz powiedziała, że udzieliła odpowiedzi na Komisji 

ds. oświaty, do której nie należy Radny p. Sitek, mając nadzieję, że odpowiedź zostanie 

mu przekazana, nie mniej jednak powtórzyła, że pod tym zapisem kryją się wydatki na 

badania lekarskie, posiłki regeneracyjne dla uczestników projektu oraz doradztwo 

zawodowe zgodnie z ustawą o zatrudnieniu socjalnym; 

Wobec braku dalszych pytań Przewodniczący zarządził głosowanie: 

 

Uchwała Nr 35(IV)19 w sprawie zmian w budżecie Gminy Poraj na rok 2019 – załącznik nr 

34 została przyjęta jednogłośnie – 14 głosami „za”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

 

4.11 zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej projekt decyzją radnych został 

wykreślony z porządku obrad 

 

4.12 Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wprowadzenia, określenia 

zasad ustalania i poboru oraz terminów płatności i wysokości stawek opłaty 

targowej – załącznik nr 36. 

 Radna p. Jolanta Chmura zapytała, czy opłaty targowe zbierane w Żarkach Letnisko 

zamiast do budżetu gminy mogłyby trafiać do budżetu sołectwa; 

 Kierownik Ref. Gospodarki Komunalnej, inwestycji i pozyskiwania środków (GK)            

p. Adam Zaczkowski odpowiedział, że faktycznie były już takie wnioski wcześniej, nie 

mniej jednak nie ma takiej możliwości prawnej, gdyż jest to dochód własny gminy i 

przepisy na to nie pozwalają; 

 Radny p. Waldemar Sitek zapytał, czy nie może w tym wypadku zadziałać system taki jak 

przy Marinie, gdzie to Marina zbiera opłaty a Gmina jej za to płaci; 

 p. Adam Zaczkowski stwierdził, że jest to podobny model, inkasent zbiera pieniądze, 

wpłaca do gminy, za co otrzymuje wynagrodzenie; 

 Radna p. Jolanta Chmura powiedziała, że Żarki Letnisko są cały czas pomijane w 

dofinansowaniu przez gminę. 

Przewodniczący poprosił p. Krzysztofa Klimka o przeprowadzenie głosowania imiennego: 

 

Uchwała Nr 36(IV)19 zmieniająca uchwałę w sprawie wprowadzenia, określenia zasad 

ustalania i poboru oraz terminów płatności i wysokości stawek opłaty targowej  – załącznik 

nr 37 została przyjęta – 13 głosami „za” przy 1 głosie „przeciw”.. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 
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5. Sprawozdanie Wójta o pracach realizowanych w okresie międzysesyjnym. 

Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak zapoznała wszystkich radnych oraz uczestników sesji 

z pisemnymi informacjami z wykonywanych zadań w okresie międzysesyjnym, które 

stanowią  załączniki do protokołu od nr 39 do 42.   
 

6. Informacja o pracy Przewodniczącego Rady Gminy Poraj od ostatniej sesji. 

Przewodniczący p. Sylwester Sawicki odczytał swoją informację o działalności 

międzysesyjnej, która stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 

 

Przewodniczący zarządził 10 – minutową przerwę w obradach. 

Radny p. Łukasz Adamczyk opuścił za zgodą Przewodniczącego posiedzenie sesji. 

 

7. Wolne wnioski – odpowiedzi. 
 Po wznowieniu obrad głos zabrał zgodnie z załącznikiem 44 mieszkaniec sołectwa 

Poraj p. Rafał Kisiel, który powiedział: 

 podziękował za szybkie załatwienie sprawy dotyczącej naprawy lampy na ulicy 

Górniczej w Poraju, 

 zwrócił uwagę na problem ulicy Górniczej w Poraju, tzn. bezpośredniej okolicy szkoły 

i parkujących samochodów wzdłuż ulicy, które niejednokrotnie uniemożliwiają 

możliwość opuszczenia lub dostania się do posesji tamtejszych mieszkańców, dodał, 

że  16 stycznia bieżącego roku, chcąc dostać się do domu czekał 25 minut, aż pojazd 

blokujący jego wjazd odjechał, w tym wypadku nasuwa się pytanie, co byłoby w 

przypadku konieczności przejazdu np. karetki pogotowia, jego zdaniem temat jest 

złożony i wspólnie trzeba się zastanowić jak go rozwiązać, przypomniał również, że 

kiedyś na ulicy był umieszczony znak zakazujący parkowania, który przynajmniej 

dawał podstawy do karania, a  który niestety został usunięty oraz, że wokół szkoły jest 

ok. 90 miejsc parkingowych, które spokojnie pomieszczą wszystkie samochody 

podjeżdżające do szkoły; 

 Przewodniczący przypomniał, że radni zgodnie z ustawą zgłaszają pytania do wójta w 

formie zapytań i interpelacji; 

 Radny p. Leszek Lach powiedział, że wspólnie z Panem Rafałem Kisielem poczynili już 

pierwsze próby doprowadzenia do spotkania z myszkowskim ruchem drogowym i 

potrzebują w tym celu pomocy również przedstawicieli Urzędu Gminy, aby doprowadzić 

do rozwiązania problemu z parkującymi samochodami wzdłuż ulicy Górniczej; 

 Sołtys wsi Żarki Letnisko p. Andrzej Kamiński poruszył takie kwestie: 

 przed chwilą radni wyrazili zgodę na przekazanie 28 tys. zł na Centrum Inicjatyw 

Lokalnych, w związku z tym zapytał komu te pieniądze zostały zabrane i w jakim 

celu, 

 w 2018 roku na rewitalizację szkoły w Kuźnicy Starej przeznaczono ponad 0,5 mln zł, 

w tym roku ponownie tyle jest planowane, dlatego też zapytał, czy w 2018 roku środki 

te nie zostały w sposób prawidłowy wykorzystane, że ponownie jest zaplanowana taka 

sama kwota, dodał, że statystycznie na jedno dziecko w tej szkole przypada ponad 4 

tys. zł, gdyby taką samą pulę przeznaczyć na uczniów w Żarkach Letnisko to 

zdecydowanie byłoby więcej środków w budżecie szkoły, 

 w tym roku zaplanowano dofinansowanie na rewitalizację amfiteatru w Żarkach 

Letnisko na takim samym poziomie jak w ubiegłym roku tzn. 20 tys. zł, dlatego też 

zapytał, co za tak niską kwotę można zrobić, skoro same ławki kosztowały ponad 20 

tys. zł, na podstawie tego wysnuł wniosek, że na jego sołectwie robione są 

oszczędności, 



11 

 

 nawiązał do opłaty targowej i stwierdził, że zakładając, że w skali roku opłaty te 

wynoszą 12 tys. zł, a na wydanie "Letniskowca" jest dokładany kwartalnie 1 tys. zł, to 

reszta zostaje w budżecie gminy a przecież kwota ta mogłaby w sposób konkretny i 

rzeczowy być zagospodarowana przez żarecką społeczność; 

 Głowna Księgowa p. Monika Sosnowicz odpowiedziała:   

 zmiany w budżecie były podyktowane zwiększeniem dochodów, kwota 28 tys. zł nie 

została przesunięta a otrzymana z programu finansującego Centrum Integracji 

Społecznej, 

 kwota 500 tys. zł nie została w 2018 roku wydatkowana na termomodernizację szkoły 

w Kuźnicy Starej, gdyż nie było dotacji, stąd też tożsame plany w obecnym budżecie, 

 w kwestii opłaty targowej na chwilę obecną nie ma wiedzy o jej rocznej wysokości 

postara się jednak dowiedzieć i przekazać stosowne informacje, dodała również, że  

jej zdaniem kwota ta jest zdecydowanie mniejsza; 

 Kierownik Ref. GK p. Adam Zaczkowski stwierdził: 

 faktycznie kwoty opłaty targowej trzeba sprawdzić, gdyż mogło się zdarzyć, że ich 

wysokość mogła wynosić 1 tys. zł, ale jego zdaniem było to raczej w miesiącach 

letnich, 

 przypomniał, że na temat amfiteatru w Żarkach Letnisko były prowadzone 

wielokrotnie rozmowy z Radą Sołecką, podczas których wspólnie ustalono, że  obiekt 

ten będzie sukcesywnie rozbudowywany w ramach zaangażowania środków, które 

samodzielnie są pozyskiwane przez Radę Sołecką oraz w miarę możliwości gminy, 

tzn. ustalono, że pomimo braku Funduszu Sołeckiego z powodu obowiązującego 

programu postępowania naprawczego środki z budżetu gminy w wysokości 20 tys. zł 

będą przeznaczane na amfiteatr, 

 wspomniał również, że pracownicy gminy przy udziale CIS-u oraz spółdzielni 

socjalnej  wykonują sukcesywnie wiele robót np. remont ławek, budowa podestu czy 

przekazanie materiałów do remontu altanki; 

 p.Andrzej Kamiński powiedział, że było to robione w ramach pieniędzy zaplanowanych w 

budżecie i nic dodatkowego nie zostało dołożone, gmina jest jednostką budżetową i 

wydaje środki zgodnie z potrzebami wyznaczonymi przez społeczeństwo; 

 Radna p. Jolanta Chmura stwierdziła, że p. Zaczkowski wprowadza w błąd wszystkich, 

gdyż żadnego remontu ławek z pieniędzy gminnych nie było, co mogą potwierdzić obecne 

na sesji osoby z Rady Sołeckiej, dodała również, że kwota 20 tys. zł zaplanowana w 

budżecie na Żarki Letnisko nie została ustalona ani przez Radę Sołecką, ani przez 

mieszkańców, jej zdaniem jej miejscowość jest traktowana po macoszemu, nie ma 

kanalizacji oraz środków na nią przeznaczonych, nie zostały również przeprowadzone 

remonty dróg; 

 p. Adam Zaczkowski  poinformował, że nikogo nie wprowadza w błąd, gdyż Radna          

p. Chmura z pewnością ma na myśli zakup nowych ławek, natomiast on mówił o remoncie 

istniejących ławek, gdzie były m.in. wymieniane i malowane deski, wspomniał także, że 

część nowych ławek również została zakupiona w ramach środków gminnych, co 

potwierdziły panie z Rady Sołeckiej, a poza tym podest pod te ławki był wykonany 

również przez gminę; 

 Sołtys wsi Choroń p. Edward Mizera poprosił o podanie terminów zebrań wiejskich w 

poszczególnych sołectwach; 

 Radny p. Waldemar Sitek powiedział, że zadawanie wszystkich pytań wójtowi, nawet tych 

najprostszych tylko w formie pisemnej udaremni prawidłową pracę urzędu; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak odniosła się do problemu ulicy Górniczej i powiedziała: 

 podobna sytuacja jest przy szkole w Żarkach Letnisko,  
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 w temat ten powinna się zaangażować również dyrekcja szkoły przez sygnalizowanie 

problemu rodzicom, 

 należy zastanowić się nad zmianą organizacji ruch przy tych placówkach, 

 zasugerowała, że na chwilę obecną można posłużyć się tabliczkami na ogrodzeniu z 

napisem „brama wjazdowa”, 

 wspomniała o parkingu przy spółce Poreco, który w tych porach jest zazwyczaj pusty; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek: 

 stwierdził, że temat jest złożony, on sam podwozi dziecko do szkoły ze względu na 

ciężar plecaka,  

 zapytał także, czy gmina finansuje sterylizację zwierząt, 

 zapytał kiedy zostanie zakupiony sprzęt umożliwiający radnym głosowanie; 

 Radna p. Ewa Masłoń zgodziła się, że dookoła budynku Poreco, również od strony ulicy 

Kościelnej jest mnóstwo miejsc parkingowych, wystarczy tylko przy odrobinie dobrej woli 

zostawić samochód i przejść parę metrów piechotą; 

 p. Adam Zaczkowski odpowiedział na pytanie Radnego p. Bojanka mówiąc, że są 

wykonywane sterylizacje kotów na koszt gminy a procedura polega na tym ,że na wniosek 

mieszkańca sprawdzane są warunki bytowe tych zwierząt i następnie na tej podstawie są 

podejmowane decyzje; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak odpowiedziała, że prawdopodobnie na marcowej sesji 

będzie już wdrożony system do głosowania; 

 Radny p. Bartosz Rajczyk powiedział, że na ostatniej sesji było mówione, że na terenie 

Marina Poraj w sezonie zimowym nic się nie dzieje, tymczasem w Nowy Rok odbyło się 

tam spotkanie żeglarzy, zapytał więc dlaczego radni nie zostali o tym poinformowani; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak odpowiedziała, że faktycznie nieoficjalnie od wielu lat 

jest tradycja powitania Nowego Roku na tym terenie przy udziale sympatyków i 

środowiska żeglarskiego a także Prezydenta Miasta Częstochowy bez uruchamiania 

infrastruktury, w którym może uczestniczyć każdy zainteresowany; 

 Radna p. Ewa Masłoń ze względu na wyjazd wystąpiła z wnioskiem do Przewodniczących 

Komisji ds. budżetu oraz Komisji ds. oświaty o zmianę terminu wspólnej Komisji Rady 

Gminy, na pierwszy tydzień ferii – wniosek ten poparł również Radny p. Leszek Lach; 

 Radny p. Marcin Makuch powiedział, że termin został ustalony zgodnie z sugestią radnych 

i nauczycieli, on sam ma wyjazd w pierwszym tygodniu ferii, ale zorientuje się co można 

w tej sprawie zrobić; 

 Radny p. Andrzej Tkacz zwrócił uwagę na konieczność usunięcia w Gęzynie dwóch 

suchych drzew w miejscu, gdzie nawraca gminny bus, dodatkowo usytuowane są tam 

również linie wysokiego napięcia, co w połączeniu stwarza zagrożenie; 

 p. Adam Zaczkowski przyjął zlecenie i dodał, że przede wszystkim należy się zorientować, 

czy drzewa te są usytuowane w pasie drogi, czy na terenie prywatnym; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek stwierdził na podstawie informacji międzysesyjnej wójta, że 

zdecydowanie wyludnia się społeczeństwo Gminy Poraj, dlatego też zapytał, czy Urząd ma 

jakieś pomysły w tej kwestii, gdyż może się okazać, że niedługo nie będzie kto miał płacić 

podatków; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak przyznała, że faktycznie ubiegły rok był fatalny, bo 

oprócz zgonów naturalnych było również parę dramatycznych, jednak ma nadzieję, że 

obecny rok będzie lepszy, dodała także, że Urząd Gminy od paru lat premiuje nowych 

mieszkańców drobnymi wyprawkami; 

 Radny p. Waldemar Sitek zapytał, kto odpowiada za media społecznościowe, za 

redagowanie i akceptację  informacji w internecie i Kurierze Porajskim; 
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 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak poinformowała, że odpowiada za to p. Andrzej Kozłowski 

przy współpracy p. Jolanty Lisowskiej, dodała również, że są plany, zgodnie z wolą przede 

wszystkim starszej społeczności, że Kurier Porajski będzie w tym roku wydany 2 razy; 

 Radna p. Jolanta Chmura powiedziała: 

 o konieczności właściwego oznakowania dwóch ulic: Sąsiedzkiej i PCK, które 

przecinają ulicę Sportową i nie są połączone, gdyż jest problem z dojazdem np. karetki 

do właściwych posesji, 

 złoży interpelacje w sprawie naprawy dróg gruntowych w Żarkach Letnisko, które 

wymagają natychmiastowego remontu, 

 poprosiła o informacje, czy jest realizowany program naprawczy, jeżeli tak to na 

jakim etapie i co zostało zrobione w tym temacie; 

 Radny p. Leszek Lach chciałby, aby wszyscy radni zostali zapoznani z wystąpieniem 

pokontrolnym Najwyższej Izby Kontroli, do którego powinna być sporządzona opinia 

radcy prawnego, zapytał także o zimowe utrzymanie chodników w gminie, które według 

niego są katastroficzne, zlodowaciałe i niebezpieczne; 

 p. Adam Zaczkowski powiedział, że od dwóch lat wdrożona jest realizacja usługi 

odśnieżania chodników i placów w miejscach, które zgodnie z przepisami prawa należą do 

gminy, natomiast obowiązek odśnieżania chodników przy posesjach należy do 

mieszkańców, w tym wypadku nasuwa się pytanie, czy należy to restrykcyjne sprawdzać i 

egzekwować, czy raczej pomagać w tym mieszkańcom, dał przykład, kiedy to w zeszłym 

roku trwało odśnieżanie całej ulicy Słonecznej w Żarkach Letnisku, co spowodowało 

natychmiastowe zmniejszenie aktywności mieszkańców w tym zakresie, na co Radny        

p. Lach poprosił, aby w takim wypadku egzekwować ten obowiązek od wszystkich 

mieszkańców; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek poinformował, że faktycznie niektórzy mieszkańcy wywiązują 

się z tego obowiązku bardzo dobrze, jednak bywa czasami także po wykonanej pracy 

przejeżdża pług i niszczy to, co zostało zrobione, radził więc, aby z newralgicznych miejsc 

wywozić nadmiar śniegu; 

 Radna p. Ewa Masłoń zaapelowała, aby Urząd Gminy włączył się w akcję zbierania 

starych fotografii  i historycznych informacji na temat gminy, oprócz tego powiedziała, że 

wskazane byłoby, aby w Kurierze Porajskim pojawiła się rubryka poświęcona historii 

gminy; 

 Radny p. Bartosz Rajczyk stwierdził, że przede wszystkim przy odśnieżaniu należy 

zwrócić uwagę na miejsca ważne takie jak szkoły; 

 Radna p. Dagmara Superson-Kosztyła powiedziała, że w szkole jest konserwator, który 

codziennie dba o odśnieżanie chodników; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak poinformowała: 

 poprosiła, aby radni dali jej czas na bardziej spektakularne efekty niż to, co jest w 

stanie przekazać na dzisiejszej sesji, 

 na dzień 31 stycznia bieżącego roku zadłużenie gminy wynosi 23.860.768,00 zł, w 

związku z tym wpajana informacja o zadłużeniu rzędu 30 mln jest nieprawdziwa, 

 z racji redukcji zatrudnienia udało się zaoszczędzić ok. 200 tys. zł, 

 w programie postępowania naprawczego było założenie na 2019 r. utrzymania 

wynagrodzenia na poziomie 20 mln 700 tys. zł, tymczasem udało się zejść do poziomu 

19 mln 700 tys. zł, 

 wzrost podatku o 3% wniesie do budżetu ok. 130 tys. zł, 

 dostosowanie systemów informatycznych do absolutnego minimum pozwoliło na 

wygenerowanie oszczędności w kwocie ok. 15 tys. zł, 

 ciągle odnosi wrażenie, że jest grono ludzi, którzy chcieliby, aby jej się nie udało z 

różnych względów, 
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 poprosiła o trochę cierpliwości i dodała, że na to, co dzieje się z finansami gminy 

pracuje grupa ludzi, z których każdy oferuje pomoc, wskazując różne możliwości i 

propozycje oszczędności, 

 podkreśliła, że mimo zapowiedzi pewnego blogera, że wejdziemy w 2019 rok z 

zadłużeniem wymagalnym, udało się spłacić to zadłużenie, chociaż środki z PROW-u 

przyszły w styczniu, 

 obiecała, że w połowie roku będzie w stanie powiedzieć naprawdę dużo więcej w tym 

temacie; 

 Radny p. Waldemar Sitek zapytał, czy w podanej kwocie zadłużenia zostało uwzględnione 

zadłużenie spółki Poreco, na co Wójt odpowiedziała, że nie; 

 Radna p. Jolanta Chmura poprosiła, aby nie traktować jej jako wroga, gdyż została 

wybrana po to, aby pracować dla dobra społeczeństwa i nie ma zamiaru dyskryminować 

wójta, dodała również, że podnoszenie podatków to żadna oszczędność oraz, że wzrost 

wynagrodzenia niektórych urzędników o kilka tysięcy zł, o czym powszechnie wiadomo, 

jej zdaniem nie jest zasadne, dodała, że należy pamiętać, że urzędnicy pracują za pieniądze 

publiczne; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek stwierdził, że brakuje rzetelnej i transparentnej informacji dla 

mieszkańców o sprawach dotyczących gminy, co pozwoliłoby uniknąć wielu 

nieprzyjemnych komentarzy ze strony hejterów; 

 Radny p. Waldemar Sitek powiedział, że nie bez przyczyny zapytał, kto zajmuje się 

mediami społecznościowymi, gdyż nie ma w nich wielu istotnych dla społeczeństwa 

informacji, chociażby tego, że w Urzędzie Gminy przyjmuje prawnik, który udziela 

mieszkańcom bezpłatnych porad, a tymczasem zamieszcza się wiadomości dotyczące 

byłego wójta i jego przebywania bądź nie na chorobowym; 

 Radca prawny p. Monika Stańczyk-Mroczko odpowiedziała, że porady prawne to program 

ministerialny, z którym gmina nie ma nic wspólnego, na co Radny p. Waldemar Sitek 

powiedział, że to nie przeszkadza, aby taką informację zamieścić; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak poinformowała, że wiadomości o tym z pewnością były 

zamieszczane, ale postara się, żeby je powtórzyć, przyznała również rację Radnemu          

p. Waldemarowi Sitkowi mówiąc, że reakcja gminy na informacje o byłym wójcie 

faktycznie była błędem i że niestety dali się sprowokować hejterowi; 

 Radna p. Dagmara Superson-Kosztyła zgodziła się z przedmówcami, mówiąc, że 

informacje przekazywane społeczeństwu powinny być aktualne, a niestety nie zawsze tak 

bywa, poprosiła, aby nie pozwalać się wciągać w niekonstruktywną krytykę i kłamstwa, 

które są najzwyczajniej hejtem i czemu zdecydowanie się sprzeciwia; 

 Radny p. Waldemar Sitek dodał, że każdy inaczej reaguje na krytykę, jedni są bardziej 

odporni, drudzy mniej i odniósł się do informacji na gminnej stronie internetowej o 

zobligowaniu przez wójta nauczycieli do przeprowadzenia w szkołach lekcji poświęconej 

mowie nienawiści twierdząc, że najpierw szkolenie w tej kwestii powinno być skierowane 

do dorosłych, gdyż to od nich wszystko się zaczyna, zapytał także, czy nauczyciele mają 

odpowiednie przeszkolenie do prowadzenia tak trudnych lekcji wśród uczniów; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak zapewniła, że każdy z wychowawców jest w stanie 

odpowiednio przeprowadzić takie zajęcia, zresztą w wielu przypadkach jej mobilizacja 

zupełnie nie była potrzeba, gdyż w programach wychowawczych częstokroć zawarte są te 

elementy, stwierdziła, że radny z jednej strony ma rację, gdyż faktycznie wiele zachowań 

dorosłych przechodzi na dzieci, z drugiej jednak strony same dzieci potrafią sobie 

wyrządzić wiele złego robiąc to impulsywnie, często nie mając żadnych hamulców, 

dlatego też jej zdaniem na takich przedmiotach jak: wychowanie do życia w rodzinie, 

wiedza o społeczeństwie czy zajęcia wychowawcze należy o takich rzeczach mówić; 
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 Radny p. Waldemar Sitek powiedział, że nie twierdzi, że to jest zła inicjatywa, ale nie 

zgodził się z jej formą, gdyż uważa, że dzieci i młodzież powinni wiedzieć co można, a 

czego nie, co jest karalne, gdzie są granice i do tego potrzeba spotkań z prawnikiem czy 

policją; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak dopowiedziała, że to działanie miało na celu wzmocnienie 

„dnia bezpiecznego internetu”, który w tym roku przypada na okres ferii, a który w 

szkołach był do tej pory mocno akcentowany i nagłaśniany przez szereg działań; 

 Radny p. Waldemar Sitek stwierdził, że informacja w internecie o zobligowaniu 

nauczycieli do przeprowadzenia takich zajęć mogła być zrozumiana dwuznacznie, na co 

wójt odpowiedziała, że zamieszczona na gminnej stronie informacja miała raczej charakter 

prośby; 

 p. Rafał Kisiel  zaproponował, aby zamieścić informację, że wszystkie uwagi i komentarze 

anonimowe będą ignorowane i mogą skutkować odpowiedzialnością prawną, natomiast 

każdy, kto ma problem z działalnością Urzędu Gminy i jednocześnie odwagę społeczną 

powinien przyjść i powiedzieć to bezpośrednio, bo za klawiaturą komputera każdy jest 

odważny i najmądrzejszy, a w rzeczywistości nie każdego stać na przedstawienie swojego 

stanowiska. 

 

8. Sprawy organizacyjne. 

 Przewodniczący p. Sylwester Sawicki poinformował o terminach zbliżających się 

zebrań wiejskich, a następnie poprosił Wiceprzewodniczącego p. Krzysztofa Klimka o 

odczytanie pisma nauczycieli i Związków Zawodowych ze Szkoły Podstawowej w Poraju, 

które wpłynęło do Urzędu Gminy 30 stycznia 2019 r. (pismo w aktach Biura Rady -  0012.6.). 

O głos poprosiła Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak, która poinformowała, że w tym tygodniu 

do szkoły oraz do przedszkola w Poraju wpłynęło pismo Oświatowej Solidarności w 

Myszkowie wzywające pracodawców do podniesienia płacy nauczycielom o 1 tys. zł z dniem 

2 lutego bieżącego roku, podkreśliła, że tym działaniem proceduralnym związek zawodowy 

powoli wchodzi w etap protestu, gdyż jego żądania tak naprawdę dotyczą rządu, poprosiła, 

aby tych żądań nie łączyć z planowanymi zmianami odnośnie dodatków dla nauczycieli oraz 

powiedziała, że niewykluczone, że kolejne związki złożą pisma o podobnej treści. 

 

9. Zamknięcie sesji. 
W związku z wyczerpaniem porządku dziennego obrad Przewodniczący                   

p. Sylwester Sawicki podziękował wszystkim za przybycie i o godzinie 14
30

 zamknął IV sesję 

Rady Gminy Poraj. 
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